

Sct. Johannes Sogns Menighedsråd

Indkaldelse til menighedsrådsmøde tirsdag 16. maj 2023 kl. 16 i Johanneshuset.

Til stede: Karina Frank, Inge Kristiansen, Henning Refsgaard, Anne Seerup, Ib Allan Holck, Lisbeth Frøkjær Smed, Dorte Volck Paulsen, Sarah Dedieu (ref.)

1. Godkendelse af dagsorden	Dagsorden godkendt
2. Orienteringspunkter <ul style="list-style-type: none">• Kontaktperson• Sogneudflugt• VKG	<p>Kontaktperson: Kirkesangere har fordelt arbejde t.o.m. november. Der har været samtale med kordegnen ang. nye åbningstider på kordegnkontoret – det arbejdes der videre på.</p> <p>Sogneudflugt: Formanden orienterede om turen. Der er indtil videre 39 tilmeldte.</p> <p>VKG: Formanden orienterede. Der arbejdes bl.a. på vedtægtsændringer. Der arbejdes på bedre varme- og energiløsninger.</p> <p>Grøn kirke: Evt alternativt sted udvælges til vild med vilje</p>
3. Grøn omstilling. Orientering fra inspirationsmøde i Gauerlund /Ib	Ib og Dorte orienterede. Vi skal især være opmærksomme på vores indkøb, f.eks. svanemærkede produkter. Det var også inspirerende at høre om tiltag omkring udendørsarealer.
4. Orientering om planlagt fokusgruppe-interview (ca. 1 time) v. FUV videns-medarbejder, omkring tekster fra Bibelen 2020 - Pinsedag 28.maj efter gudstjenesten	Lisbeth orienterede om tiltaget. Der mangler interview-personer. Lisbeth spørger blandt korsangerne. To fra menighedsrådet vil gerne stå til rådighed om nødvendigt. Tiltaget gav anledning til at gå videre med at lægge op til snakke om søndagens gudstjeneste en gang i mellem.
5. Køkken: Oprydning ved nedtagning og ibrugtagning. Mærkning af skabe for overskuelighedens skyld. Indkøb af induktionsgrej. Drøftelse og beslutning.	Der er indkøbt flyttekasser til køkkeninventar. Brugere skal tømme deres skabe, tage deres redskaber. Henning har det endelige ansvar for at tømme køkkenet. Køkkenudvalget og Dorte vil være med til at beslutte, hvor tingene skal stå i det nye køkken. Køkkenudvalget står for indkøb af nye gryder og pander til induktion.
6. Frivillige ... Vi taler ofte om, at vi skal have fat i flere frivillige. Men hvordan får vi det? En artikel fra "Kirken i dag", marts 2023 som bilag.	Vi skal være opmærksomme på, at frivillige findes bedst gennem headhunting. Vi skal have en bred vifte af overskuelige og konkrete opgaver at tilbyde. Der er på nuværende

	tidspunkt brug for flere ressourcer til at tage ansvar for frivillige. Frivilligt arbejde tages op igen på et kommende møde.
7. Projektmidler under Liv og Vækst hos PU til at lave projekt for fædre på barsel. Vi ser frem mod at lave ansøgning til puljen 1. september.	Der arbejdes på en ansøgning, og der er lavet aftale om et møde med Emil, som gerne vil stå for fædre-gruppen.
7.1 Drøftelse og beslutning om behovet for at lave valg for at finde stedfortræder, der kan træde ind, hvis et MR-medlem får forfald.	Vi ingen stedfortrædere i øjeblikket. Vi kan ansøge om suppleringsvalg ved biskoppen, så vi har stedfortrædere i tilfælde af forfald. Vi skal være opmærksomme på tidspunkterne for suppleringsvalget.
8. Siden sidst	<p>Positiv tilbagemelding på Alsang-arrangementet. Tak til Karina for at stå for at arrangere det. Fremover ønsker menighedsrådet, at der flages til arrangementet (1 time før start til efter arrangementets afslutning), og det indskrives på listen over flagdage.</p> <p>Det har været nævnt, at det er svært at læse teksten på befrielsesstenen. Kunne man evt opsætte et skilt med tekst og QR-kode med ekstra info?</p> <p>Det er dejligt med blomsterpyntning på alteret, og blomster udenfor kirken. Der er dog brug for lugning rundt omkring, og vanding af planter indenfor.</p> <p>Påskedugen skal fremover ligge samme vej hele påsken med påskeliljerne pegende mod alteret. Det efterspørges, hvornår, der gøres rent på kontorerne – det skal gøres onsdag morgen inden kl. 9.</p> <p>I hyggekлубben nævnte en deltager glæde ved at hækken er blevet klippet, så befrielsesstenen er tydelig. Samme deltager maler billeder, som kunne være spændende at udstille i sognehuset. Der deles også foldere ud ang. sognerejsen til Skibet sogn.</p>
9. Opdatering af aktivitetsliste /Inge	Kommende aktiviteter og opgave-ansvarlige blev gennemgået.
9.1. Frivillige til Sofiegården	Der mangler frivillige til 7. september og 2. november kl. 9.45-ca 11.30. Punktet tages op til næste møde.
10. Menighedsmøde 13. august efter kirkefrokost	Tidspunkt (12.30) og dagsorden for mødet skal sendes ud. Vi beder Camilla lave plakat til hjemmeside m.m.
11. Skal der være auktion efter høstgudstjenesten	Der bliver afholdt auktion. Henning vil være

17. sept.? Hvem har tid, lyst og mulighed?	auktionarius. Overskuddet går til Folkekirken Nødhjælp.
12. Drøftelse af og beslutning om at nedsætte gruppe til at tage sig af kirkefrokoster resten af året. Herunder at finde medlemmer. Fokus på kirkefrokost 18. maj.	Punktet tages op på næste møde. Kommende kirkefrokostdatoer: 13/8, 17/9, 8/10, 12/11
13. Evt.	Kan vi udbrede lægmandslæsere i andre sammenhænge? Idé om en udflugt for børn i sognet blev bragt på bane. Opslag om sognerejsen skal lægges på facebook igen.
14. Godkendelse af referat	Referatet godkendt.

Hemming Larsen

J. G. H.

Lille S. Lund

Gert Vold

Paras Deh

Pegge W. A.

Carne Se ref